
Protokól nr LIII/2018
z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie

odbytego w dniu 06.11.20 18r.

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy - Pan Mirosław Chamera.
Przewodniczący otworzył pięćdziesiąte trzecie posiedzenie Rady Gminy, dziesiąte tegoroczne
i uznał je za prawomocne, gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 14 Radnych.
Obecni na posiedzeniu wg załączonej listy obecności. Przewodniczący Rady powitał Dyrektor
GOKiS Marzenę Karcz, Kierownik GOPS Janinę Kamińską, Kierownik CUW Iwonę
Wiśniewską, Kierownika Referatu Technicznego Marka Kołodzińskiego, Kierownik GBP
Barbarę Kozłowską, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Kierownik GZOZ Renatę Lipkę, Sekretarz
Joannę Zajączkowską, Wójta Krzysztofa Gajewskiego oraz Radnych.

Przewodniczący odczytał por.lądek obrad ustalony na komisjach:
l. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Waśni ów
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale

Nr XLl1I/246/20l7 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 grudnia 2017 roku
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2018-2023.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Waśni ów na 2018
rok.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckie.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta
stanowiącej podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Waśniów
w 2019 roku.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL111/248/20 17 Rady
Gminy w Waśniowie z dnia 29 grudnia 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania
Narkomanii Gminy Waśni ów na 2018 rok.

l!. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV /130/2016 Rady
Gminy w Waśniowie z dnia 22 lipca 2016 roku w sprawie wzoru deklaracji
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez
właściciela nieruchomości.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Waśniów.

14. Interpelacje i zapytania.



15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.

Przewodniczący poddał przedstawiony porządek obrad pod głosowanie, został przyjęty
jednogłośnie.

Ad. 3.
Protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo wyłożony godzinę przed rozpoczęciem

obrad. Radni mogli zapoznać się z jego treścią. Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś
pytania bądź zastrzeżenia do jego treści. Radni żadnych pytań nie mieli. Przewodniczący
poddał protokół pod głosowanie, zapytał. kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał
się od glosowania? Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Ad"'.
Wójt zapoznał radnych z działaniach między sesjami:

- dokonano dzisiaj odbioru odcinków: 480 m chodnika w Boleszynie, spełniającego wszystkie
parametry, wartość 265tys zł, oraz drogi w Nowym Skoszynie 574m, wartość 275 tys. zł. Jest
jeszcze wiele do zrobienia.
- odcinki dróg w Nagorzycach, Jeżowie. Dobruchnie, Boksycach, Nowym Skoszynie,
Kotarszynie, Śnieżkowicach oraz chodnik w Boleszynie zostały zrealizowane lub są
w realizacji - łączna wartość inwestycji l 630000 zł, zakres zadaniowy wykonany w nowych
parametrach oraz robiona kosmetyka przy drogach.
- modernizacja wodociągu w Mirogonowicach: aktualnie wykonywane są studnie chłonne
i przygotowane jest wpięcie do kanalizacji. Wykonywana jest również infrastruktura
drogowo-chodnikowa. Gmina wystąpiła do KOWRu o zwiększenie dotacji o 265tys -
zwiększenie wsparcie do ceny po przetargowej.
- złożono \\11iosek na głęboką modernizację budynków - audyty wykonane i dostarczone do
Urzędu Marszałkowskiego, Wartość inwestycji: 1 050000 zł dotacji oraz 15 000 zł środków
własnych;
- otrzymano zwiększenie dotacji na drogi dojazdowe do pól o 14900 zł dzięki czemu
zmniejszono udział środków gminy.
- do tej pory nie otrzymaliśmy odpowiedzi czy droga dotyczące remontu drogi w Boleszynie,
na którą przekazujemy 25tys zł;
- ogłoszono przetarg na sprzedaż obiektu bo dawnym budynku szkoły w Nosowie oraz
wykonanie garaży przy OSP w Witosławicach i Garbaczu.
- program odnowa Wsi Świętokrzyskiej na 2018 - zrealizowano zadanie doposażenia OSP w
Mominie, wkrótce zostanie zrealizowane zadanie zakupu strojów dla KGW działającego przy
OSP w Garbaczu;
- plac zabaw - procedura przetargu do 15.12
- fotowoltaika: przygotowany przetarg do ogłoszenia przez gminę Obrazów. Pierwszy
przetarg został unieważniony - 5mln 100tys a jedyna oferta wynosiła 9mln zł. Przetarg
zostanie ogłoszony na przełomie listopada/grudnia;
- wystąpiono o koncepcję dostarczenia gazu na teren gminy;



- wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego na dofinansowanie dróg;
- prowadzono rozmowy z Zakładem Energetycznym nie przyjął uzasadnienia gmmy
w sprawie odpłatności za słupy.
- wszystkie szkoły zostały podłączone do szerokopasmowego Internetu
- oświata: w środę oddano do użytku klasopracownię ..Czyste powietrze"; zakupiono kolejne
dwie tablice interaktywne.
Wójt poinformował radnych o listach gratulacyjnych z okazji wyborów wójta oraz nowo
\vybranych radnych.

Ad. 5.
Przewodniczący poinformował. że Statut Gminy będzie obowiązywał od nowej kadencji,

zmiana podyktowana zmianą przepisów. Przypomniał, że oprócz poprawek naniesionych na
komisjach tematycznych mieli się zastanowić nad kilkoma zagadnieniami. Proponuje aby
sporny zapis w paragrafie 12 zastąpić zapisem z ustawy o ochronie przyrody art. 78. czyli:
"zakładanie i utrzymywanie terenów zieleni i zadrzewienia". Przewodniczący zaproponował
również o zmianę błędnego zapisu w paragrafie 10 punkt.
W punkcie tym powinien być zapis wynikający z ustawy o samorządzie: "rada wybiera
przewodniczącego i 1- 3 wiceprzewodniczących. Poprosił panią Sekretarz o wyjaśnienie
potrzeby zmiany paragrafów. 1'0 czym poprosił radnych o dyskusję.

Radny Szczodrak zapytał czy w przypadku zmiany paragrafu lOnie należy zmienić
paragrafów 11 i 15. Po otrzymaniu potwierdzenia Radny zaproponował przegłosowanie
zmiany zapisu w każdym punkcie. który odnosił się do liczby wiceprzewodniczących.
Przewodniczący zgodził się i zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać glos w sprawie zmian
w paragrafach 10, II, 12, 15. Nikt z radnych nie zabrał głosu.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie zmian w projekcie Statutu Gminy
Waśniów, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było. Przewodniczący poddał
zmiany pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od
głosowania? Zmiany zostały przyjęte jednogłośnie (14).

Przewodniczący pn~ypomniał, że podczas sesji odbyła się również dyskusja
o terminowości uchwały i dlatego zmienił się paragraf 4 przedstawionego projektu uchwały,
który otrzymał brzmienie: .,wchodzi w życie po 14 dniach od dnia ogłoszenia w Dzienniku
Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego" Zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie treści
uchwały. Pytań nie było.

Przewodniczący poddał pod głosowanie zmiany treści uchwały, zapytał czy radni mają
jakieś pytania? Pytań nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie pod głosowanie
zmiany treści uchwały, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od
głosowania? Zmiany zostały przyjęte jednogłośnie (14).

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy
Waśni ów, zapytał czy radni mają jakieś pytania? PytaJ] nie było. Przewodniczący poddał
plOjekt pod głosowanie, zapytał. kto jest za prLyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od
głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).



Ad. 6.
Przewodniczący przypominał. że projekt uchwały został omówiony na komisjach

tematycznych. Odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmIan
w uchwale Nr XLIII/246/2017 Rady Gminy Waśni ów z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2018-2023, zapytał czy radni
mają jakieś pytania? Pytań nie było. Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie, zapytał,
kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została
przyjęta jednogłośnie (14).

Ad. 7.
Przewodniczący przypomniał, że projekt zmiany budżetu został szczegółowo omówiony

na komisjach. Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy
Waśniów na 2018 rok, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było. Przewodniczący
poddał projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał
się od głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).

Ad. 8.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla

Powiatu Ostrowieckiego, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, zapytał kto jest za przyjęciem, kto
przeciw a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14)

Ad. 9.
Wójt wyjaśnił, że stawka podatku rolnego ustalana jest przez średnią cenę skupu żyta.

Stawka w kraju w stosunku do poprzedniego roku wLfosła o 1,87zł i wynosi 54 ,36zł.
Proponuje aby nie zwiększali stawki. Na komisjach ustalono aby wysokość stawki pozostała
na tym samym poziomie, który obowiązuje od 3 lat i wynosi 39 zł. Dodał, że projekt uchwały
został zaopiniowany pozytywnie przez Świętokrzyską 1zbę Rolniczą, pismo znak: ŚIR-
KlUG/031 /5/18 z dn. 26.10.2018

Przewodniczący zauważył, że wychodząc naprzeciw rolnikom zachowują umiar -
pomagają rolnikom a zarazem pozbawiają się wpływów. Przewodniczący odczytał projekt
uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obliczania
podatku rolnego na obszarze gminy Waśniów w 2019 roku, zapytał czy radni mają jakieś
pytania? Pytań nie było. Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za
przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została przyjęta
jednogłośnie (14).

Przerwa 10min.

Wznowienie obrad po przerwie

Ad. 10.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/248/20 17

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 29 grudnia 2017 roku w sprawie przyjęcia Programu



Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii
Gminy Waśni ów na 2018 rok, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw
a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).

Ad. II.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV /130/2016

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 22 lipca 2016 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela
nieruchomości, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było. Przewodniczący poddał
projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw a kto wstrzymał się od
głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).

Ad. 12.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu

świadczenia usług w zakresie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw
a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).

Ad.B.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości

i porządku na terenie Gminy Waśni ów, zapytał czy radni mają jakieś pytania? Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie, zapytał, kto jest za przyjęciem, kto przeciw
a kto wstrzymał się od głosowania? Uchwała została przyjęta jednogłośnie (14).

Ad. 14.
Radny Bugajski zwrócił się do pana Kierownika Kołodzińskiego w sprawie dotyczącej

drogi powiatowej w Piotrowie. Droga była zgłaszana do remontu - część poboczy zostało
wykonane. Otrzymuje interwencje ze strony mieszkańców aby dopilnować tego.
Kierownik wyjaśnił, że wysyłano 2 pisma odnośnie tej drogi, ale wyślą kolejne jak zacznie
funkcjonować nowa rada.
Radny Bugajski wyraził zdziwienie. że poprawiono odcinek a reszty drogi nie. Kierownik
wyjaśnił, że droga jest jeszcze w gwarancji.

Radny Szczodrak poinfornlOwał, że nakładka pod przepustem w Grzegorzowicach z
prawej storn jest oberwana i poprosił o ponowienie pisma.

Ad.15.
Wójt poinformował radnych, że zgłaszane problemy są realizowane. Te w postaci

poprawy stanu dróg zostały generalnie zrobione, otrzymujemy jeszcze pojedyncze przypadki,
które zostaną poprawione. Wszystkie znaki drogowe, znaki kierunkowe do posesji które były
zgłaszane zostały uzupełnione. Oznaczono 21 skrzyżowań w tym skrzyżowania dróg o różnej
kategorii. Temat jeszcze nie jest zakończony. Zauważył, że na terenie gminy dochodzi do
niszczenia znaków.



Otrzymaliśmy pismo z policji w sprawie zagrożenia na drodze w Piotrowie. Pismo
zostało skierowane do Starostwa a następnego dnia droga została wykonana. Wszystkie
zgłoszenia przekazujemy do powiatu.

Miasto Ostrowiec oraz gmina Bodzechów zastanawiają się nad przejęciem na dróg oraz
środków na drogi powiatowe na swoim terenie przy nowym układzie zarządzania Powiatem.
Na razie jest to nieformalne. Na terenie gminy jest ponad SO km dróg powiatowych,
zastanowią się nad podobnym rozwiązaniem.

Przewodniczący zabrał głos i zapoznał radnych z pismami. które wpłynęły do Biura Rady
pismo z Inspekcji Weterynaryjnej z Ostrowca Św. Znak: PiW.cz.520 RHD. I0.201 S -

dotyczące przeprowadzenia szkoleń w zakresie rolniczego handlu detalicznego.
- PGW Wody Polskie 10.09 wszczęlo postępowanie administracyjne w sprawie Regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Waśni ów, wyszczególnili
punkty, które zostały poprawione i 2.11 wpłynęło postanowienie o zakończeniu postępowania
administracyjnego znak WA.RET.070.2.54.3.20IS. Otrzymaliśmy również postanowienie z
dn. 26.09.20ISr, znak: WA.RET.070.2.54.3.20 IS, opiniujące pozytywnie przedstawiony
projekt regulaminu z dnia 26.09.20 ISr;
- Stowarzyszenie I lodowców Królików Ziemi Waśniowskiej prosi o dofinansowanie
działalności Stowarzyszenia; Uważa. że należy potraktować pismo to jako wniosek do
budżetu na następny rok
- pismo właściciela posesji w miejscowości Śnieżkowice dotyczące dojazdu do posesji;
- nie otrzymaliśmy odpowiedzi na pismo wysyłane do pielęgniarek, pismo wysłane 20.09;
- pismo od Organu Prowadzącego PSP w Skoszynie pani B. Wiącek dol. dofinansowania
budowy hali gimnastycznej przy szkole, odpisano że na obecny rok budżetowy Rada Gminy
wykorzystała wszystkie środki a przedmiotowe pismo zostanie potraktowanie zostanie
potraktowane jako wniosek do budżetu.
- pismo sołtysa Czażowa dotyczące wniosków do budżetu na 2019
- pismo z ŚUW znak:PNK.III.414.96.201S dol. analizy oświadczeń majątkowych
przewodniczącego i wójta.

Radny Bugajski: zaprosił na mecz siatkówki o godz.19.30 w piątek, drużyna zajmuje 5
miejsce w lI! Lidze.

Radni J. Bugajski, S. Szczodrak, A. Świątek, K. Stańczak, E. Bucior, D. Serwicka,
A. Ostatek zabrali głos, podziękowali za współpracę w minionej kadencji wójtowi,
kierownikom referatów, pracownikom gminy, przewodniczącemu oraz radnym. Oznajmili, że
była to ciężka praca dzięki, której bardzo dużo zrobili dobrego dla gminy.

Przewodniczący przekazał podziękowania w imieniu całej rady na ręce wszystkich
pracowników przez kierowników za współpracę. Podsumował 4 lata kadencji, w której
dokonali wielu inwestycji. Przypomniał, że muszą patrzeć na inwestycje przez pryzmat całej
Urząd gminy jest dla petenta i tak jest - za to dziękuje. Podziękował Wójtowi i kierownikom
referatów. Kadencja się kończy, ale trzeba zakasać rękawy. Przekazał uznanie dla pani
Skarbnik za fachowość oraz pana S. Grąkowskiego, którego nie widać, ale większość
dokumentów odnośnie finansowania i pozyskiwania funduszy unijnych przechodzi przez jego
ręce.



Wójt: prawie 16mln zł środków zewnętrznych w kadencji pozostało na terenie gminy.
Inwestycje: ośrodki zdrowia, hala sportowa, sieć dróg (prawie 44 km) wykonane. Udało się
wiele rzeczy zmienić, wiele rzeczy zrealizować, które były niemożliwe. Przyjęliśmy pewną
strategię: boiska sportowe dla szkół w Nowym Skoszynie i Boleszynie, prowadzenie
gospodarki ściekowej , kolejne drogi. Dobrze przygotowana kadra. Jesteśmy małym
samorządem. Praca dawała poczucie zaufania. Zrealizowaliśmy to, co na tym etapie było nam
dane, małe spektakularne sukcesy. Podziękowanie radnym za współpracę, kierownikom, pani
skarbnik, przewodniczącemu, wiceprzewodniczącej, za merytorykę, życzy wszystkim takiej
współpracy.

Przewodniczący przekazał podziękowania od radnego Włodarczyka, który ze względu
na pracę nie może uczestniczyć w obradach.

SekretarL zabrała głos i podziękowała za 4 lata pracy. Zauważyła, że każdy może
powiedzieć, że odchodzi z sukcesem. Podziękowała za 4 lata ciężkiej pracy oraz gratuluje.

Skarbnik podziękowała za współpracę i bardzo miłe przyjęcie. Mogą iść z podniesionym
czołem a miniona kadencja była bogata.

Wójt oraz Przewodniczący Rady przekazali podziękowania i upominki dla radnych.

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji
nadzwyczajnej a następnie zamknął pięćdziesiąte trzecie posiedzenie Rady Gminy
w Waśniowie. Obrady zakończono o 1340.

Ad. 16.
Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

J)u-0eJ...
Anna Dudek
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